

How time flies!

How time flies! That's what we often say when we hope something is still there. But the cruel fact tells me that I need to say it again when the Science Academy comes to an end. I hope I can write down something to keep this experience fresh in my mind.



It's fantastic experience in Adelsheim for every Chinese. With the question "What's a Science Academy?" in our minds, we arrived in this distant and unfamiliar land. Now, after 20 days, our question and expectations are exposed before us. We sense strongly the science atmosphere here. Through it we saw the wisdom and careful arrangements of organizers, the patience and smartness of the teachers and assistants, the curiousness for knowledge of the participants and the unbelievable learning atmosphere. All the activities and arrangements in different courses are so imaginative that I feel every student here enjoys them. We should say it's a good way to make up what the normal school education can't give to students and develop the students' desire to learn.

To our Chinese students, this experience is an absolutely new attempt. I can feel their progress, from a shy Chinese to an active participant, sharing ideas with German students, sharing culture of the two countries and developing friendship between each other. They have become an active participant though they still have communication problems and still can't understand some points in the class.

As a Chinese teacher here, I was so stirred up by the academy that sometimes I look forward to joining in their circle. My strong desire now is that I should pass my experiences and feeling to my colleges and students who will have the opportunity to come here. I should tell them this is a place full of mysteries and they need to make good preparations for that. They need to prepare themselves with the idea of participating in the academy as a master with open heart, no need to worry about the language barrier. For the students you need to have a general understanding what you'll study here, through the materials offered by the teacher. Another interesting and important activity here is the KüA time, which impresses me so much. So I have the strong desire to tell my students to prepare something for it because it's really a good time to enjoy ourselves and exchange culture. Chinese should contribute something.

At the same time, I want to say "*“Thank You”*" with all my heart to my homestays. We had a nice time in Ragna's and Julia's home. I still miss the barbecue and the interesting conversation in the garden. If possible, I hope I can treat you in Hangzhou's way.

To my great joy and surprise, I noticed that some people around me have the desire to know more about China. So let's take the Science Academy as a bridge of getting to know each other, enhancing communication and improving friendship between us. I just want to say again:

"Adelsheim, we'll come back."

Minzi Lü

2008.9.3 (Chinese way)
(03.09.2008)

Danksagung

Die JuniorAkademie Adelsheim — Science Academy Baden-Württemberg wäre ohne die Unterstützung und Mitarbeit zahlreicher motivierter und engagierter Personen nicht realisierbar. Finanziell wurde die Akademie zunächst von der Landesstiftung Baden-Württemberg und danach von der Robert Bosch Stiftung gefördert. Seit 2006 unterstützt die Dietmar-Hopp-Stiftung die JuniorAkademie Adelsheim Dank der großzügigen Förderung durch Herrn Dietmar Hopp kann die Akademie auch in den kommenden Jahren auf die Unterstützung seiner Stiftung bauen. Weiterhin danken wir den ehemaligen Teilnehmern der JuniorAkademie und deren Eltern, die uns durch ihre Spenden unterstützt haben.

Auf administrativer Ebene findet die JuniorAkademie Adelsheim Unterstützung und uneingeschränkte Kooperationsbereitschaft bei: Ministerium für Kultus, Jugend und Sport Baden-Württemberg, Regierungspräsidium Karlsruhe, Landesakademie für Lehrfortbildung und Personalentwicklung in Bad Wildbad, sowie den Deutschen JuniorAkademien Bonn. Namentlich möchten wir unseren Dank an Herrn Dr. Werner Schnatterbeck, den Schulpräsidenten im Regierungspräsidium Karlsruhe, an Herrn Hans-Peter Bugermann, Vorstandsvorsitzendem der Landesakademie, an Frau Studiendirektorin Claudia Stuhrmann, Kultusministerium in Stuttgart u. a. verantwortlich für die Begabtenförderung und an Herrn Volker Brandt aus Bonn richten, der die Deutschen Schüler- und Junior Akademien koordiniert.

Auch in diesem Jahr fanden am Eckenberg-Gymnasium mit dem Landesschulzentrum für Umwelterziehung (LSZU) in Adelsheim während der letzten beiden Wochen der Sommerferien über hundert Gäste eine liebevolle Rundumversorgung vor. Für diese logistische Meisterleistung sowie den freundlichen Empfang als auch den offenen Umgang mit allen Mitarbeiterinnen und Mitarbeitern sei hier stellvertretend Herrn Meinolf Stendebach, dem Schulleiter des Eckenberg-Gymnasiums, Herrn Bürgermeister Klaus Gramlich sowie Baron Louis-Ferdinand Freiherr von Adelsheim besonders herzlicher Dank ausgesprochen.

Trotz der vielen tragenden Säulen bildet aber das Fundament für unser Akademiegebäude die hingebungsvolle Arbeit der Kurs- und KüA-leiter, der Schülermentoren und der Assistenz des Leitungsteams. Ein besonderer Dank gilt Tina Schmidt, Jörg Richter und Georg Wilke, die für das Layout der diesjährigen Dokumentation verantwortlich waren.

Die Hauptpersonen, die die Akademie zum Leben erweckt haben, sind die Teilnehmerinnen und Teilnehmer. Ihnen gebührt ein ganz besonderer Dank, ebenso deren Eltern für ihr Vertrauen und nicht minder den Schulen, die sich der Mühe unterzogen haben, eine geeignete Kandidatin oder einen geeigneten Kandidaten vorzuschlagen.